
 
 
 

 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 

2024-02-15 
 

Kalmars lokala brottsförebyggande råd 
 

 
Tid 
Torsdagen 15 februari klockan 13:00-15:30 
 
Plats 
Digitalt via teams 
 
Omfattning 
§§1–7 
 
Närvarande ledamöter digitalt möte  
Melker Labory Kommunledningskontoret  
Anna Flink  Kommunledningskontoret 
Emma Sundin  Kommunledningskontoret 
Magnus Uhr  Landsbygdsnämnden 
Richard Deichmann  Socialnämnden   
Roger Holmberg Socialnämnden 
Johanna Peterson  Servicenämnden 
Barbro Andersson Servicenämnden 
Sara Åberg  Företagarna Kalmar/Nybro 
Anna Thore  Gymnasieförbundet 
Patrik Olsen  Omsorgsförvaltningen  
Marie Simonsson Utbildningsnämnden 
Peter Akinder  Samhällsbyggnadsnämnden  
Leila Ben Larbi Samhällsbyggnadsnämnden  
Nikolaos Kalcidis Kommunpolis 
Therese Meiton Linnéuniversitetet 
Dzenita Abaza Kommunstyrelsen 
Christopher Dywik Kommunstyrelsen 
Hanne Lindqvist  Kommunstyrelsen 
Liselotte Ross Kommunstyrelsen 
Måns Linge  Kultur och fritidsnämnden/Omsorgsnämnden 
Lisa Söderholm Kalmar City 
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§ 1 
Inledning 
Dzenita Abaza, ordförande, hälsar alla välkomna och förklarar mötet öppnat.  
 
§ 2 
Val av justerare 
Hanne Lindqvist utses att justera mötesprotokollet. 
 
§ 3 
Fastställande av dagordningen 
Dzenita informerar att dagordningen för mötet ändrats på grund av IT-attacken som Kalmar 
kommun utsatts för. Dagordningen fastställs med justeringen att punkterna om information från 
chefssamrådet och lägesbild från Polisen och kommunen är de som kommer att behandlas utöver 
punkter som inledning, val av justerare, övrigt och avslut.  
 
§ 4 
Information från chefssamrådet 
Anna Flink 
Anna Flink informerar om chefssamrådets arbete. Det som chefssamrådet fokuserar just nu är att 
barn och ungdomarna ska klara skolan. Bedömning görs att nyrekryteringen till kriminella gäng är 
hög bland ungdomar som tidigare inte varit måltavlor för rekrytering. Rekryteringen av nya 
personer ser idag annorlunda ut. Därför måste kommunen också aktivt jobba med frågan och vi 
får inte missa att det inte finns en stereotyp beskrivning av de personer som rekryteras till gängen.  
 
ANDTS frågan är också stor och viktig. Gäller särskilt frågan om narkotika. Detta är ett område 
som också behöver hanteras i skolan och av utbildningsförvaltningen.  
 
Ett annat område som Anna lyfter fram är näringslivet. Kommunen måste arbeta för att skapa ett 
legal och sunt näringsliv. Det är viktigt att se att alla har ett ansvar. 
 
§ 5 
Polisens och kommunens gemensamma lägesbild 
Nikolaos Kalcidis och Melker Labory 
Nikolaos Kalcidis delger polisens lägesbild. Han berättar först om utvecklingen sedan årsskiftet. 
Antalet anmälda brott har gått ner, men siffrorna säger i inte så mycket när året just har börjat. 
Nikolaos beskriver även utvecklingen över längre tid. Sedan 2020 har vi haft en långsam 
minskning sett till totalen av anmälda brott. Utvecklingen skiljer sig lite mellan de olika 
kategorierna av brottstyper som EST följer.  
 
Nikolaos presenterar även en sammanställning från de lägesbilder som tagits fram i EST sedan 
vecka ett fram till och med dagens möte. Se bild nedan. Två områden sticker ut. Norrliden där 
det funnits en generell oro i området senaste tiden och Södra området där bilden kopplas till 
narkotika och missbruk. 



 

Lokala BRÅ 
  
 

 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 

2024-02-15 
 

 

 

 

 
 
Slutligen informerar Nikolaos om att läget avseende gängkonflikt i Kalmar är lugnt med några få 
undantag. Under 2023 klarade vi oss utan skjutningar. Dock ser polisen många yngre som innehar 
droger, vapen och liknande. Nikolaos betonar vikten av att information behöver delas med polis 
och socialtjänst om några iakttagelser görs. Alla måste vara på tårna särskilt när det kommer till 
att fånga barn och ungdomar i riskzon.  
 
Kopplat till gäng ser polisen att Bandidos/X-team gör stora satsningar i Kalmar för att etablera 
sig. Detta är något som polisen arbetar aktivt för att motverka.   
 
Avseende våldsbejakande extremism och Israel-Hamas konflikten bedöms ingen hotbild föreligga 
i dagsläget. 
 
Fråga och diskussion förs om fester vid bygdegårdar. Nikolaos lyfter fram att lokaler hyrs ut 
under falska premisser och att det ofta är kopplat till ungdomsfester. Dialog förs med 
Länsstyrelsen om hur frågan kan hanteras när det inte bara är en fråga för Kalmar kommun. 
 
Melker Labory berättar om resultatet från polisens trygghetsmätning och kommunens egen 
digitala trygghetsmätning. Han inleder med att tala om hur undersökningarna gått till och 
svarsfrekvens. På övergripande plan visar undersökningarna att den självrapporterade utsattheten 
är låg medan oron och den konkreta otryggheten är på samma nivå eller högre än rikets. Den 
digitala undersökning ställer frågan om vad som skapar trygghet. Melker ser där att den så kallade 
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situationella preventionen sticker ut när välskötta bostadsområden kommer först och frågan om 
belysning kommer på tredjeplats.   
 
Enligt polisens trygghetsundersökning ligger två områden över 2,0 i problemindex. Det är 
Oxhagen och Kvarnholmen. Enligt den digitala undersökningen sticker platser som 
Kvarnholmen, Berga centrum, Norrliden centrum och Lindsdal ut. Det går att dyka djupare i 
respektive plats och område och förenklat menar Melker att det inte finns ett generellt svar för 
alla områden utan att man får titta på var och ett för att förstå områdets problematik. På så sätt är 
alla områden eller platser unika.   
 
§ 6 
Övrigt 
Melker lyfta fram två punkter. Alla kommunens råd, inklusive lokala BRÅ, har fått en form av 
administrativt stöd som kommer att ta hand om till exempel kallelser och protokoll. Stina 
Nordström kommer att arbeta detta, men idag ersätts hon av Emma Sundin. Ger att alla som 
ingår i lokala BRÅ kommer att få nya kalenderinbjudningar till mötena. 
 
Vidare berättar Melker att han kommer att lämna Kalmar kommun för annan tjänst. Han 
erbjuder sig särskilt att komma ut och informera om trygghetsundersökningarna i den mån han 
kan och hinner.   
 
§ 7 
Ordförande avslutar mötet 
Ordförande Dzenita avslutar mötet. 
 
Nästa lokala BRÅ kommer att hållas torsdag 18 april 2024 klockan 13.00 till 15.30 i KS-salen.  
 
 


